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Jari Jääskeläinen sekä 25 muuta valtuutettua jättivät valtuuston työjärjestyksen mukaisen 
valtuustoaloitteen: 

”Rottien määrä voi paisua ilmastonmuutoksen myötä ‐ lämmin ja lumeton talvi hellii siimahäntiä”

Näin uutisoi STT Kainuun Sanomissa ja Helsingin Sanomissa 5.6.2023.
Rotta havainnot ovat kasvaneet myöskin Vantaalla ainakin Päiväkummussa.
On käsittämätöntä, että elintarvikkeita tuodaan Rinki Kierrätyspisteiden viereen ja näin tarjotaan 
valmisateria rotille. 

Me allekirjoittaneet esitämme; että Vantaan kaupunki järjestää kierrätyspisteille selkeät opastetaulut, 
jossa kerrotaan elintarvikkeiden tuomisen alueelle olevan kielletty! 
Myös kaupungin asukkaita on opastettava vastuulliseen puutarhan hoitoon, ettei esimerkiksi 
omenapuun omenia kipata lähiojaan rottien ruuaksi, vaan nekin on kierrätettävä. 
Kaupunkilaisia on syytä muistuttaakin biojätteiden kierrättämisvelvoitteesta, joka edellyttää taajamien 
pientaloja kierrättämään biojäte (2024). Biojäte astioiden rekisteröintipakko astui voimaan tänä 
kesänä.”

Kaupunginvaltuusto 19.6.2023 § 28 

Päätös:
Päätettiin ottaa asia käsiteltäväksi ja lähettää valtuustoaloite kaupunginhallitukselle valmistetavaksi. 

Liite:
‐ allekirjoitettu Jari Jääskeläisen ja 25 muun valtuutetun aloite opastetaulut kierrätyspisteille 

_____

Kaupunginhallitus 7.8.2023 § 5

Kaupunginjohtajan va. esitys:
Päätetään

a) todeta, että kaupunginvaltuuston 19.6.2023 tekemät päätökset voidaan panna täytäntöön,
ja

b) lähettää päätökset ao. toimialoille toimenpiteitä varten.

Päätös:
Hyväksyttiin esitys.

Täytäntöönpano: lakiasiat ja päätösvalmistelu/ ao. toimialat

_____



Kaupunkiympäristön toimiala toteaa vastauksenaan seuraavaa:

Päiväkummun keräyspisteen toiminnasta vastaa Rinki Oy.

Opastetauluista on tiedusteltu Rinki Oy:n toimivaltaiselta edustajalta, joka on vastauksenaan todennut, 
että heillä on kokemusta opastetaulujen käytöstä kierrätyspisteillään. Vantaalla tämä kokeilu oli 
Hakunilan kierrätyspisteellä. Aikaisemmin kokeilluissa opastetauluissa kerrottiin kuva‐ ja tekstimuodossa 
mitä kierrätyspisteelle saa toimittaa. Lopputulemana oli se, että opastetauluilla ei ole ollut vaikutusta 
kierrätyspisteiden siisteyteen. Biojätteen vaikutus kierrätyspisteillä on ollut hyvin minimaalista. Suurin 
osa kierrätyspisteiden ongelmista liittyy elektroniikkalaitteiden ja isojen huonekalujen jättämiseen 
kierrätyspisteille tai graffitien tekoon ja muuhun vandalismiin. Kuunvaihteissa kierrätyspisteiden 
epäsiisteys korostuu, kun muuttokuormia on toimitettu kierrätyspisteille. Vantaalla on kolme 
ongelmallista Rinki Oy:n kierrätyspistettä, joissa roskaantuminen korostuu. Biojätteen kierrätyksessä ei 
ole näkynyt ongelmaa. Rinki Oy:n näkemyksen mukaan 99 % asukkaista osaa käyttää kierrätyspisteitä 
asianmukaisesti ja 1 % asukkaista ei noudata kierrätyspisteiden käytäntöjä opastetauluista huolimatta. 
Rinki Oy:n näkemyksen vuoksi kaupunkiympäristön toimiala ei suosittele opastetauluja asennettavaksi 
kierrätyspisteille.

Rinki Oy kuitenkin ehdottaa, että kierrätyspisteille lisättäisiin kyltit, missä olisi kierrätyspisteen ID‐tunnus 
ja yhteystiedot asiakaspalveluun. Näin asukas voi ottaa yhteyttä, kun havaitsee roskaantumista 
kierrätyspisteillä. Rinki Oy:n asiakaspalvelu saa yhdistettyä ID‐tunnuksen avulla, mistä kierrätyspisteestä 
on kyse ja näin asiakaspalvelu saa tilattua siivouksen kierrätyspisteelle, ennen kuin kierrätyspiste 
roskaantuu entisestään. Muualla Suomessa näitä kylttejä on asennettu Rinki Oy:n kierrätyspisteiden 
yhteyteen, mutta pääkaupunkiseudulla niitä ei ole asennettu. Rinki Oy:n mukaan yhteistietokylttejä on 
jo aikaisemmin yritetty saada Vantaalle, mutta kylttien ulkoasusta oli erimielisyyksiä ja kylttejä ei 
asennettu. Asiaa on valtuustoaloitteen vastaamisen yhteydessä selvitetty yhteistyössä katujen ja 
puistojen palvelualueen kanssa ja Rinki Oy:tä on ohjeistettu hakemaan yhteystietokylteille lupaa 
Lupapiste‐järjestelmän kautta. 

Helsingin seudun ympäristöpalvelut ‐kuntayhtymä (HSY) on lähettänyt kesän 2023 aikana kuntalaisille 
biojätteen erilliskeräilyn alkamisesta 1.1.2024 Vantaalla tiedotteen, jossa on myös opastettu biojätteen 
asianmukaisesta käsittelystä kiinteistöllä.

Kaupunginhallitus 27.11.2023 § 25

Kaupunkiympäristön toimialan apulaiskaupunginjohtajan esitys:
Päätetään
a) antaa Jari Jääskeläiselle ja 25 muulle allekirjoittaneelle toimialan esityksen mukainen 

kaupunginhallituksen vastaus, ja
b) esittää kaupunginvaltuustolle merkittäväksi kaupunginhallituksen vastaus tiedoksi.

Päätös:
Päätettiin jättää asia pöydälle seuraavaan kokoukseen.

Liite:
‐ allekirjoitettu Jari Jääskeläisen ja 25 muun valtuutetun aloite opastetaulut kierrätyspisteille 



Täytäntöönpano: lakiasiat ja päätösvalmistelu, esitys kaupunginvaltuustolle

Muutoksenhakuohje: 3.1 Oikaisuvaatimus‐ ja valituskielto

Lisätiedot:
ympäristötarkastaja Tommi Wallenius, puh. 040 354 2373
etunimi.sukunimi[at]vantaa.fi


